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Správa zo zahraničnej služobnej cesty 

      

     Partnerská inštitúcia: Európska komisia 
 
 
Základné informácie:  
 
 

 
Správu podáva: Ing. Oľga Miháliková 
 
Miesto konania: Brusel 
 
Dátum konania služobnej cesty: 9. – 10. 2. 2017 
 
Dôvod služobnej cesty: rokovanie podskupiny pre architektonické kvalifikácie skupiny koordinátov na 
EK 
 

 
 
Podrobné informácie: 
 
 

1. Priebeh rokovania 

 
9. 2. - Stretnutie ACE k novému legislatívnemu balíčku opatrení 
 
Európska komisia v rámci svojej kampani za sfunkčnenie vnútorného trhu a naplnenie 
stratégie pre jednotný trh, predkladá komuniké, ktorého súčasťou je nový legislatívny balíček 
týkajúci sa proporcionality a opodstatnenia regulácie siedmich povolaní (medzi nimi aj 
architekta).  
 

10.2. - Podskupina pre architektonické kvalifikácie skupiny koordinátov 
 
Prvým bodom programu bol spomínaný legislatívny balíček opatrení na vnútornom trhu. 
EK predstavila indikátor reštriktívnosti, ktorý by mal okrem čisto ekonometrického pohľadu 
indexu OECD zohľadniť aj kvalitatívne parametre. Počas rokovania vyčítali mnohí experti 
tomuto indexu jeho nekonzistentnosť - v princípe okrem indexu OECD zohľadňuje pri 
reštriktívnosti len reguláciu povolania “ex-ante” (pri vstupe) - nezaoberá sa napr. reguláciou 
“ex-post”, napr. akým spôsobom regulujú škandinávske kraijny profesiu už po vstupe, 
nezohľadňuje úpravu povoľovacieho procesu vo výstavbe, dohľadu štátu pri výstavbe, 
poistenie zodpovednosti za škodu spôsobenú pri výkone povolania a pod.   
Ďalším bodom boli ešte neschválené problematické notifikácie študijných programov - 
najmä dva belgické programy inžiniera architekta, dva španielske programy (chýbajúca 
dostupná komunikácia), dva nemecké programy (prezentácia nemeckého prístupu k 
študijným programom podľa č. 46 ods. 4 - model 4 roky vzdelania + 2 roky praxe). Nemecká 
prezentácia a ujasnenie problematických oblastí bola akceptovaná a uzavretá ako 
dostačujúca.  
Pri belgických programoch stále absentujú informácie, ktoré by jednoznačne preukazovali, že 
sa jedná o študijné programy architektov a nie stavebných inžinierov.  
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V poslednom bode prezentovala Európska komisia členským štátom status quo pri 
vyjednávaní dohôd o voľnom obchode medzi EÚ a Kanadou (CETA) a EÚ a USA (TTIP). V 
súčasnosti sa čaká na schválenie EP dohoda o voľnom obchode s Kanadou. Vzhľadom na 
politické rozhodnutia novej administratívy USA je v súčasnosti progres v oblasti liberalizácie 
pravidiel obchodu medzi EÚ a USA nejasný. Hlavný dôraz tohto bodu bol na prezentácii 
návrhu zmluvy o vzájomnom uznávaní odborných kvalifikácií architektov medzi 
reprezentatívnymi architektonickými profesijnými organizáciami v EÚ aj Kanade 
(ACE/CALA). V mene ACE, na požiadanie generálneho tajomníka ACE Iana Pritcharda, 
ktorý sa v čase rokovania nachádzal v zahraničí, ju predložila O. Miháliková. Prezentácia o 
výsledkoch rokovania, ktorých sa O. Miháliková zúčastňovala ako predsedníčka ENACA, je 
prílohou tejto správy zo ZPC.  
 

 
 
 
 

2. Prílohy: 

 
Prezentácia 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


